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Notulen Algemene Ledenvergadering VBOK 

 

Datum:  22 november 2022 

Locatie:  Nieuwe Gouwe Westzijde 1, Gouda 

Tijdstip: 19.00 uur 

 

 
Aanwezige bestuursleden 

Jan Brenninkmeijer (voorzitter), Tara Boxman, Maaike Harmsen (secretaris) en Francis 

Wout. 

 

Aanwezige overige leden 

Mirjam Den Boer-Neele, Henk Graafland, Ed van Driessen, Martin van Dam, Paul Moerdijk 

(verslag) 

 

1. Opening, korte mededelingen en eventuele berichten van verhindering 

 

De voorzitter opent de vergadering en heet allen hartelijk welkom. Hij is dankbaar dat 

deze Algemene Ledenvergadering, na enkele jaren met corona-maatregelen, weer fysiek 

mag plaatsvinden in Gouda. Van een drietal leden is een bericht van verhindering 

ontvangen, te weten: Johanneke van der Scheur, Joël van de Wetering en Ronald 

Zoutendijk. 

 

2. Vaststelling van de agenda 

 

Agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

3. Notulen van de Algemene Ledenvergadering, gehouden 9 juni 2022 

– ter vaststelling 

 

Notulen worden ter vergadering per pagina doorgenomen. Er zijn geen 

opmerkingen over vragen. De notulen worden derhalve ongewijzigd vastgesteld.  

 

4. Terugblik inspiratietour Siriz 

 

Desgevraagd doet Linda Wensink verslag van de inspiratietour die afgelopen 

maanden plaatsvond. Het bestuur heeft hiertoe, conform het jaarbeleidsplan 

2022, besloten met als doel de banden met de achterban aan te halen en waar 

nodig te herstellen door het werk van Siriz in de regio onder het voetlicht te 

brengen. Er zijn drie bijeenkomsten georganiseerd, in Gouda, Ede en Zwolle. De 

leden en donateurs zijn uitgenodigd voor deze bijeenkomsten om ze warm te 

verbinden met het huidige werk van Siriz. Ook zijn de bezoekers hartelijk bedankt 

voor hun voortdurende (financiële) betrokkenheid.  
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Tegelijkertijd is tijdens de bijeenkomsten gesproken over ingewikkelde dilemma's 

waar hulpverleners van Siriz tegen aanlopen in de praktijk. Zo wordt Siriz 

regelmatig ten onrechte geduid als anti-abortusorganisatie, terwijl er 

professionele hulpverlening geboden wordt vanuit christelijke waarden.  

 

Tijdens de bijeenkomsten is kort gesproken over de urgentie om de governance-

structuur tussen VBOK en Siriz aan te passen. Later tijdens deze algemene 

vergadering wordt hier nader op in gegaan. 

Een andere zorg is dat het bestand met contribuanten van de VBOK verder 

vergrijst.  

De bijeenkomsten zijn erg gewaardeerd door de bezoekers. Het bestuur heeft 

besloten er in 2023 opnieuw twee te houden telkens in een andere regio. 

 

Naar aanleiding hiervan vraagt de heer Graafland met welke stakeholders Siriz in 

contact staat. Linda Wensink antwoordt dat dit heel divers is en dat er 

bijvoorbeeld gedacht kan worden aan consultatiebureaus, wijkverpleegkundigen, 

huisartsen en kinderdagverblijven. Desgevraagd geeft ze aan dat er op 

departementaal niveau ook gesproken wordt met abortusklinieken. Op regionaal 

niveau is het overleg met deze partijen zeer beperkt. Linda Wensink benoemt 

verder dat ze regelmatig het contact met invloedrijke personen aangaat wanneer 

er blijk gegeven wordt van een verkeerde framing van Siriz en VBOK. 

 

Vanuit de leden wordt gevraagd waarom er weinig bezoekers zijn op de algemene 

ledenvergadering terwijl de inspiratiebijeenkomsten wel drukbezocht waren. 

Martin van Dam vraagt of de leden van de VBOK zich gedragen als lid of donateur. 

De voorzitter geeft aan dat het bestuur bewust naar andere mogelijkheden heeft 

gezocht om de verbinding met de achterban te herstellen. Daarnaast is het 

voornemen om ook komend jaar wat vaker dergelijke bijeenkomsten te 

organiseren. 

 

Mirjam den Boer geeft aan dat de filmpjes van de bijeenkomsten erg mooi zijn.   

 

 

5. Vooruitblik 2023 (Jaarplan 2023) 

 

Linda Wensink geeft een presentatie over de plannen voor 2023. Deze plannen 

liggen in lijn met de eerder ingezette koers van de VBOK. De VBOK stelt zich ten 

doel om de professionele hulpverlening van Siriz (financieel) mogelijk te maken. 

Hoewel Siriz kostendekkend wil werken, zijn er, mede vanwege visie op de 

hulpverlening, enkele diensten niet rendabel.  

De VBOK wil in 2023 besluitvorming over de positionering met Siriz nemen. Later 

tijdens deze algemene ledenvergadering wordt hier nader op in gegaan. 

Het voornemen is verder om het contact met donateurs verder te versterken. 

Hiertoe wordt ingezet op continuering van de fondsenwerving en digitalisering van 

de informatieverstrekking. Zo kan de bijdrage van de VBOK aan Siriz komende 

jaren – min of meer - gelijk blijven.  
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Het uitvoeren van wenschappelijk onderzoek of het beïnvloeden van de 

maatschappij rondom medisch-ethische thema's rekent de VBOK niet tot haar 

takenpakket. Wel doneert de VBOK jaarlijks gelden aan het Lindenboom-Instituut. 

Het Lindenboom-Instituut doet vervolgens mee aan bijvoorbeeld het 

wetenschappelijk onderzoek naar embryo's.  

 

Naar aanleiding van deze presentaties wordt gevraagd of de VBOK lid is van het 

Platform Zorg voor Leven. De voorzitter antwoordt dat dit niet het geval meer is.  

Er wordt niet actief contact gelegd met leden van de Tweede Kamer. Siriz is daar 

niet activistisch in omdat een dergelijke houding ook averechts effect kan hebben. 

Wel heeft Siriz haar positie ten aanzien van de Week van het Leven kenbaar 

gemaakt via een statement op de website. De voorzitter benadrukt dat de 

communicatie naar buiten toe vanuit eigen kracht wordt geladen. Tara Boxman 

vult aan dat de hulpverlening aan de doelgroep gediend moet zijn.  

 

6. Open gesprek over verhouding Siriz-VBOK 

 

De voorzitter leidt het onderwerp kort in. Zoals eerder tijdens deze vergadering gesteld, 

ontstaat er soms een verkeerd beeld over de VBOK en Siriz. Dit geldt zowel voor externe 

partijen (media en politiek) als voor een deel van de achterban. Het voortbestaan van de 

VBOK na oprichting van Siriz en de personele unie (sinds 2018) tussen de leden van het 

bestuur van de VBOK en de Raad van Toezicht van Siriz draagt hier mede aan bij. De 

aanleiding om dit gesprek nu te voeren is gelegen in een wetswijziging, de Wtza. Deze 

regelgeving scherpt de governance verder aan waardoor het onmogelijk is om de 

personele unie te handhaven. Daarom is het voornemen om voor het einde van het jaar 

de statuten van Siriz op dit punt aan te passen. Dit betekent echter ook dat er een nieuw 

bestuur voor de VBOK moet komen, mogelijk met een overgangsperiode waarin enkele 

leden tijdelijk een dubbele rol hebben.  

Na deze ontvlechting van de personele unie ontstaat de vraag of de vereniging verder 

afstand wil komen van Siriz dan wel op termijn integreert. De voorzitter noemt enkele 

argumenten voor beide opties. De VBOK is een sterk merk dat nog steeds veel 

herkenning oproept bij de achterban. Tegelijkertijd zijn aan het in stand houden van 

twee gescheiden organisatie ook (meer) kosten verbonden. De voorzitter nodigt de leden 

uit tot meedenken. 

 

Verschillende leden spreken zich uit. Er is bijval voor het op korte termijn beëindigen van 

de personele unie als gevolg van de wetswijziging. Daarbij is het wel belangrijk dat de 

giften van de VBOK bij Siriz terecht blijven komen.  

 

Anderen benadrukken dat een deel van de achterban zeker teleurgesteld zal zijn, als na 

integratie met Siriz, de naam VBOK verdwijnt. De naam heeft immers een sterk 

inhoudelijke component in zich. Andere leden vragen zich hardop af wat een merk sterk 

maakt. Is de last van de naam VBOK niet groter dan het gewin? Vanuit de geschiedenis 

van de VBOK wordt benadrukt dat al vrij snel na oprichting gekozen is voor hulpverlening 

en voorlichting en niet voor het voeren van acties. Zou het uitgangspunt niet moeten zijn 

op welke manier er zoveel mogelijk vrouwen (en mannen) geholpen kunnen worden? 

De oprichting van Siriz in 2010 heeft wel de drempel verlaagd voor de doelgroep.  
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De voorzitter dankt de leden voor hun openheid. Hij concludeert dat eerst de statuten 

van Siriz gewijzigd zullen worden, zodat de personele unie ontbonden wordt. Voor de 

VBOK wordt gezocht naar een nieuw bestuur. Met dit nieuwe bestuur zal de koers worden 

bepaald. Een en ander zal worden geagendeerd voor de algemene ledenvergadering die 

in het voorjaar van 2023 wordt gehouden.  

De voorzitter vraagt Linda Wensink om de presentaties van deze vergadering op de 

website te plaatsen. 

 

7.      Rondvraag 

 

Henk Graafland vraagt op welke wijze er verslag gedaan wordt van deze vergadering. De 

voorzitter antwoordt dat de notulen op de website geplaatst worden. 

 

8.      Sluiting 

 

De voorzitter sluit de vergadering. 

 

Ongewijzigd vastgesteld te ______________________ op ______________________ 

 

De voorzitter,          De secretaris, 

 

 

 

 

 

_________________________________  _______________________________ 


